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Câciu: România si-a redus deficitul bugetar în ultimii doi ani

Ministrul Finantelor, Adrian Câciu, a afirmat miercuri ca România este  într-o reducere de deficit bugetar

în ultimii doi ani, dar si-a exprimat  regretul ca tara noastra se afla în procedura de deficit excesiv.

El participa, în plenul Senatului, la dezbaterea "Ora Guvernului", ca urmare a invitatiei adresate la propunerea

grupului senatorial al USR.

"România este într-o reducere de deficit în ultimii doi ani. Planul este  îndeplinit la acest moment si pe 2022, dar si

2021. S-a observat o  reducere de deficit de la 9,4% la 5,7%. Vorbim de deficitul cash, iar pe  ESA închidem

deficitul, în 2022, sub deficitul programat si asumat în  fata Comisiei Europene, respectiv în jur de 6%. Acest trend

va continua  si în 2023, unde avem programat un deficit de 4,4% si în 2024 o sa  ajungem sub 3%. Pe partea

cealalta, o sa mai explic o data, dobânzile  sunt efectul datoriei pe care o ai, stocul de datorie comporta un cost 

crescut de finantare si, nu în ultimul rând, reflecta un rating de tara  pe care îl ai si un impuls sau o cauza principala

pentru inflatie. Toata  lumea stie ca avem inflatie, nu numai noi, dar si celelalte tari", a  afirmat Câciu la Senat.

El a mentionat ca dobânzile la preluarea guvernarii erau de 5,5%, acum fiind sub 8%.

"Avem tari în jurul nostru si din regiune la care dobânzile au crescut  cu 300-400%, ceea ce nu e cazul României,

pentru ca noi am avut o  abordare si guvernare prudenta. Am actionat exact pe palierul pe care ni  l-am asumat si

cu Comisia si în zona pe care ni l-am asumat si în fata  Parlamentului. (...) Şi atunci, investitorii au venit si au

finantat  România si finanteaza în continuare România", a adaugat Câciu.

Potrivit ministrului de Finante, România nu ar fi trebuit sa intre în procedura de deficit de excesiv.

"Îmi pare rau ca avem aceasta procedura de deficit excesiv. Poate sa se  supere oricine pe mine, eu consider ca

România nu ar fi trebuit sa intre  în procedura de deficit excesiv, pentru ca, la data în care s-a  declansat aceasta

procedura, clauza din pactul fiscal era suspendata în  Europa. Nu suntem singura tara care avem peste 3% deficit.

Este grav ca  avem deficit, într-adevar, dar îl reducem. Puteam si atunci sa nu intram  în aceasta procedura de

deficit excesiv, pentru ca vedeti ceea ce s-a  întâmplat. Am avut pandemia, am scapat de ea, dar dupa aceea au

aparut  alte crize. Crizele acestea (...) lezeaza populatia si economia (...).  În discutiile cu comisarii am negociat

toate aceste elemente, astfel  încât populatia sa nu resimta faptul ca suntem într o procedura de  deficit excesiv. (...)

Trebuie sa dam o serie de compensatii populatiei,  pentru a nu se eroda foarte mult puterea de cumparare. Dar ar fi

fost  bine pentru România sa nu avem aceasta procedura sau sa nu avem  deficit", mai spus Câciu.

El a mai mentionat ca datoria României este în jur de 30 de miliarde de lei, "asa cum este asumata în programul

bugetar".
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